

## “Microsoft's” Profits Exceed Expectations by Supporting Its Products in Artificial Intelligence

Microsoft's results in the third quarter of the year exceeded Wall Street estimates as its cloud computing and computer business grew amid customer enthusiasm for its artificial intelligence products.

Microsoft has yet to release most of the products it has developed with OpenAI, the creator of the chatbot GPT, after initially financially supporting and collaborating with it. However, enthusiasm among corporate tech buyers for features such as the ability to summarize email heaps at a few points or help type computer code quickly helped lift the company's revenue 13 percent to \$56.5 billion in the quarter ended Sept. 30.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## أرباح "مايكروسوفت" تفوق التوقعات بدعم منتجاتها في الذكاء الاصطناعي

تجاوزت نتائج مايكروسوفت في الربع الثالث من العام تقديرات وول ستريت مع نمو أعمالها في مجال الحوسبة السحابية وأجهزة الكمبيوتر وسط حماس العملاء لمنتجاتها في مجال الذكاء الاصطناعي.

ولم تطرح مايكروسوفت بعد معظم المنتجات التي طورتها مع (أوبن إيه آي) مبتكرة روبوت الدردشة (تشات جي.بي.تي)، وذلك بعد أن دعمتها مالياً وتعاونت معها في بادئ الأمر. لكن الحماس بين مشتري التكنولوجيا من الشركات لميزات مثل القدرة على تلخيص أكوام البريد الإلكتروني في بضع نقاط أو المساعدة في كتابة رموز الكمبيوتر سريعا ساعد في ارتفاع إيرادات الشركة 13 في المئة إلى 56.5 مليار دولار في الربع المنتهي في 30 سبتمبر/أيلول.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## Saudi Arabia among the Largest Investors in the Tourism Sector Globally

Saudi Tourism Minister Ahmed bin Aqeel Al-Khatib stressed that "the Kingdom is the fastest growing among the G20 countries in the tourism sector, as the number of tourists in the Kingdom has reached more than 30 million tourists, which represents 40 percent of the target number of the tourism sector, which is one of the most important sectors that contribute to economic growth."

He pointed out that "the goal is to raise the contribution of the travel and tourism sector to the GDP from 3 percent for 2019 to 10 percent by 2030, and to attract 100 million tourists from the domestic and global arena," revealing that "the Kingdom invests more than \$ 800 billion in the tourism sector, through a number of projects such as the Red Sea Project, the Diriyah and Qiddiya project, and a number of private projects in various regions of the Kingdom that contribute to the advancement of the tourism sector."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## السعودية بين أكبر الدول المستثمرة في القطاع السياحي عالمياً

أكد وزير السياحة السعودي أحمد بن عقيل الخطيب، أن "المملكة الأسرع نمواً بين دول مجموعة العشرين في قطاع السياحة، إذ وصل عدد السياح في المملكة إلى أكثر من 30 مليون سائح، وهو ما يمثل 40 في المئة من العدد المستهدف للقطاع السياحي الذي يعدّ من أهم القطاعات التي تسهم في النمو الاقتصادي".

ونوّه إلى أنّ "الهدف هو رفع مساهمة قطاع السفر والسياحة في الناتج المحلي من 3 في المئة لعام 2019 إلى 10 في المئة بحلول

2030، والوصول لاستقطاب 100 مليون سائح من الساحة الداخلية والعالمية"، كاشفاً عن أنّ "المملكة تستثمر أكثر من 800 مليار دولار في قطاع السياحة، من خلال عدد من المشاريع مثل مشروع البحر الأحمر ومشروع الدرعية والقدية، وعدد من المشاريع الخاصة في مختلف مناطق المملكة التي تسهم في النهوض بالقطاع السياحي".

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## China Accelerates Government Spending To Help Economic Recovery

China's government spending fell at a slower pace in the first nine months of this year as authorities ramped up fiscal stimulus to inject momentum into the economy.

Total spending fell 2.4 percent to 26.43 trillion yuan (\$3.6 trillion) in the year to September compared with the same period in 2022, compared with a 4 percent contraction in the first eight months of this year.

This figure combines spending under the general budget, which mainly covers daily expenditures, and expenditure covered by the budget of government funds, which is more geared towards capital investment projects.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## الصين تسرع وتيرة الإنفاق الحكومي للمساعدة في التعافي الاقتصادي

انخفض الإنفاق الحكومي في الصين بوتيرة أبطأ في الأشهر التسعة الأولى من العام الجاري مع تكثيف السلطات التحفيز المالي لضخ الزخم في الاقتصاد.

وانخفض إجمالي الإنفاق بنسبة 2.4 في المئة إلى 26.43 تريليون يوان (3.6 تريليون دولار) في العام حتى سبتمبر مقارنة بالفترة نفسها من عام 2022، وذلك بالمقارنة مع انكماش بنسبة 4 في المئة في الأشهر الثمانية الأولى من العام الجاري. ويجمع هذا الرقم بين الإنفاق في إطار الموازنة العامة، الذي يغطي النفقات اليومية بشكل أساسي، والإنفاق الذي تغطيه موازنة الصناديق الحكومية، والتي تنتج أكثر نحو المشاريع الاستثمارية الرأسمالية.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

## “Apple” Spends a Billion Dollars Annually on Artificial Intelligence Products

Bloomberg revealed that Apple is on track to spend a billion dollars annually on developing generative artificial intelligence products, seeking to catch up with competitors who preceded it and have already launched new products and features for artificial intelligence technologies, such as "Google", "Microsoft" and "Amazon". The iPhone maker currently uses AI techniques to a limited extent in some of her work, such as image enhancement and automatic text correction. However, it has not yet launched a generative product similar to OpenAI's, ChatGBT, or Google's Bard.

Apple has so far built a large language model of its own, called Ajax, as well as the Apple GPT chatbot, but neither has been integrated into its business so far.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

## \$ 22 Billion Total Remittances of Egyptians Abroad In 2023

Minister of State for Immigration and Egyptian Expatriates Affairs Suha Gendy revealed that the remittances of Egyptians abroad reached about \$ 22.1 billion during the year 2022-2023, while it amounted to about \$ 31.9 billion during the year 2021-2022. Minister Gendy explained this decline to low salaries, increased inflation, high cost of living, and spending priorities, in addition to the parallel market and what is known as the "clearing method", by obtaining hard currency from Egyptians abroad outside the banking system, in exchange for delivering money to their families at home, which affects the cash reserve. Remittances from Egyptians abroad have doubled over the past years, from \$ 17.1 billion in 2015-2016, then \$ 26.39 billion in 2017-2018, reaching \$ 27.75 billion, during the year 2019-2020.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

## AED 66 Billion Contribution of Tourism and Travel to the UAE Economy 2023

Recent statistics show that the travel and tourism sector contributed about 66 billion dirhams (\$49.18 billion) to the UAE economy in 2023, and this figure is expected to reach \$64.12 billion in 2033, representing 10.2 percent of the country's GDP, according to the World Travel and Tourism Council. Business and luxury travel, travel, incentives and the conference and exhibition sector contribute significantly to economic growth and sustainable development, while Statista Research expects the global market to reach more than a trillion dollars in 2027. The UAE government estimates that the country's travel and tourism market will create 770,000 jobs by 2027, while the sector is expected to generate ever-increasing revenues for regional economies.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

## "أبل" تنفق مليار دولار سنوياً على منتجات الذكاء الاصطناعي



فت وكالة "بلومبيرغ"، عن أنّ شركة "أبل" تستير على الطريق الصحيح لإنفاق مليار دولار سنوياً على تطوير منتجات الذكاء الاصطناعي التوليدية، سعياً منها إلى اللحاق بالمنافسين الذين سبقوها وأطلقوا بالفعل منتجات وميزات جديدة خاصة بتقنيات الذكاء الاصطناعي، مثل "غوغل" و "مايكروسوفت" و "أمازون".

وتستخدم صانعة أيفون حالياً تقنيات الذكاء الاصطناعي بشكل محدود في بعض أعمالها، كتحسين الصور وتصحيح النصوص تلقائياً. لكنها لم تطلق حتى الآن منتجاً توليدياً على غرار روبوتات الدردشة الذكية "تشات جي بي تي" من "أوبن إيه آي"، أو "بارد" من غوغل.

وبنت "أبل" حتى الآن نموذجاً لغوياً كبيراً خاصاً بها، اسمه "أجكس"، إضافة إلى برنامج الدردشة الآلي "أبل جي بي تي"، من دون أن يتم دمج أي منهما في أعمالها حتى الآن.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## 22 مليار دولار إجمالي تحويلات المصريين بالخارج في 2023



كشفت وزيرة الدولة للهجرة وشؤون المصريين بالخارج سها جندي، عن بلوغ تحويلات المصريين في الخارج نحو 22.1 مليار دولار، خلال عام 2022-2023، في حين بلغت نحو 31.9 مليار دولار، خلال عام 2021-2022.

وفسرت الوزيرة جندي هذا التراجع إلى انخفاض الرواتب، وزيادة التضخم، وارتفاع كُلف المعيشة وأولويات الإنفاق، إلى جانب السوق الموازية وفيما يُعرف بـ«طريقة المقاصة»، بالحصول على العملة الصعبة

من المصريين بالخارج خارج النظام المصرفي، مقابل إيصال المال إلى أهلهم في الداخل، ما يؤثر في الاحتياطي النقدي.

وكانت تضاعفت تحويلات المصريين في الخارج على مدار السنوات الماضية؛ حيث كانت 17.1 مليار دولار عام 2015-2016، ثم 26.39 مليار دولار عام 2017-2018، لتصل إلى 27.75 مليار دولار، خلال عام 2019-2020.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## 66 مليار درهم مساهمة السياحة والسفر في اقتصاد الإمارات 2023



أظهرت إحصائيات حديثة عن مساهمة قطاع السفر والسياحة بنحو 66 مليار درهم (49.18 مليار دولار) في اقتصاد دولة الإمارات 2023، ومن المتوقع أن يصل هذا الرقم إلى 64.12 مليار دولار عام 2033، وهو ما يمثل 10.2 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي للبلاد، وفقاً للمجلس العالمي للسفر والسياحة.

وتسهم رحلات الأعمال والرفاهية والسفرات والحوافز وقطاع المؤتمرات والمعارض بشكل كبير في النمو الاقتصادي والتنمية

المستدامة، فيما تتوقع شركة "ستاتيستا" للأبحاث أن يصل حجم السوق العالمية إلى أكثر من تريليون دولار عام 2027.

وتشير تقديرات حكومة الإمارات إلى أن سوق السفر والسياحة في البلاد سوف يساهم بخلق 770 ألف وظيفة بحلول عام 2027، وفي الوقت نفسه، من المتوقع أن يدر هذا القطاع إيرادات متزايدة باستمرار للاقتصادات الإقليمية.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## Emir of Qatar: Our Economy Continued To Grow and Public Debt Fell To Less Than 40%

The Emir of Qatar, Sheikh Tamim bin Hamad Al Thani, revealed that the Qatari economy continued to grow during the first quarter of this year, as preliminary data indicate that GDP at constant prices grew by 2.7 percent compared to the same period last year. While the level of public debt fell below 40 percent at the end of the second half of this year.

The Emir of Qatar said in a speech at the opening of the regular session of the Qatari Shura Council "the gas production expansion project and the third national development strategy support the positive outlook for the local economy." Noting that "the rise in energy prices from the price approved in the state budget led to achieving a surplus during the first half of the year, and that this surplus will be used to reduce public debt and increase the state's financial reserves."

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



## أبهر قطر: اقتصادنا واصل نهوه والدين العام انخفض إلى أقل من 40%

كشف أمير قطر الشيخ تميم بن حمد آل ثاني، عن مواصلة الاقتصاد القطري نموه خلال الربع الأول من هذا العام، حيث تشير البيانات الأولية إلى نمو إجمالي الناتج المحلي بالأسعار الثابتة بنسبة 2.7 في المئة مقارنةً بالفترة المماثلة من العام الماضي، في حين انخفض مستوى الدين العام إلى ما دون 40 في المئة نهاية النصف الثاني من العام الجاري.

ورأى أمير قطر في كلمة ألقاها في افتتاح الدورة العادية لمجلس الشورى القطري أنّ

"مشروع توسعة إنتاج الغاز، واستراتيجية التنمية الوطنية الثالثة يدعمان النظرة المستقبلية الإيجابية للاقتصاد المحلي"، مشيراً إلى أنّ "الارتفاع في أسعار الطاقة عن السعر المعتمد في الموازنة العامة للدولة أدى إلى تحقيق فائض خلال النصف الأول من العام، وإن هذا الفائض سيستخدم في خفض الدين العام وزيادة الاحتياطات المالية للدولة".

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

## Oil Prices Stabilize Amid Macroeconomic Concerns and Tight U.S. Supplies

Oil prices were almost flat in early trading on Wednesday, offset by signs of shrinking U.S. supplies after economic data weakened the outlook for energy demand.

Brent crude futures rose two years to \$88.09 a barrel, while U.S. West Texas Intermediate crude futures fell 5 cents to \$83.69 a barrel.

Record prices fell in each of the previous three sessions, while American Petroleum Institute figures showed U.S. crude supplies fell by about 2.7 million barrels in the week ended Oct. 20.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## استقرار أسعار النفط وسط مخاوف للاقتصاد الكلي وشح الإمدادات النفطية

استقرت أسعار النفط تقريباً في بداية التعاملات اليوم الأربعاء، إذ وازنت علامات على تقلص الإمدادات الأميركية إثر بيانات اقتصادية أضعفت توقعات الطلب على الطاقة.

وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت سنتين إلى 88.09 دولار للبرميل، في حين تراجعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 5 سنتات إلى 83.69 دولار للبرميل.

وانخفضت الأسعار القياسية في كل من الجلسات الثلاث السابقة، في حين أظهرت أرقام معهد البترول الأميركي انخفاض إمدادات الخام الأميركي بنحو 2.7 مليون برميل في الأسبوع المنتهي في 20 أكتوبر (تشرين الأول).

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## IMF: Escalation in Gaza Threatens the Region's Economic Activity

IMF Managing Director Kristalina Georgieva said, "The current escalation in Gaza threatens to destroy economic activity in the region."

"The channels of impact in Egypt, Lebanon, and Jordan are already clear, as they are countries dependent on tourism and fog that negatively affect tourists," she said.

"We are concerned primarily because of the status of this war and the tragic loss of life but also because of the destruction and reduction of economic activity."

"What is happening in the Middle East comes at a time of slowing growth, interest rates are high and the cost of debt servicing is increasing due to COVID-19 and the war," the IMF Managing Director explained."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## صندوق النقد الدولي: التصعيد في غزة يهدد نشاط المنطقة الاقتصادي

اعتبرت المديرية العامة لصندوق النقد الدولي كريستالينا جورغييفا، أنّ "التصعيد الراهن في غزة يهدد بتدمير النشاط الاقتصادي بالمنطقة".

وأكدت أنّ "قنوات التأثير في مصر ولبنان والأردن واضحة بالفعل فهي بلدان معتمدة على السياحة والضبابية تؤثر سلبيًا بشدة على السائحين".

وتابعت: "نشعر بالقلق في المقام الأول بسبب مركز هذه الحرب والخسائر المأساوية في الأرواح ولكن أيضاً بسبب تدمير النشاط الاقتصادي وتقليصه".

وأوضحت مديرة صندوق النقد الدولي، أنّ "ما يحدث في الشرق الأوسط يأتي في وقت تباطؤ للنمو وأسعار الفائدة مرتفعة وتكلفة خدمة الدين تزيد بسبب كوفيد - 19 والحرب".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## World's Largest Sovereign Wealth Fund Loses \$34 Billion in Third Quarter

Norway's \$1.4 trillion sovereign wealth fund, the world's largest, reported losses of 2.1 percent in the third quarter, as the value of all asset classes declined.

The fund, known as the Global Government Pension Fund, posted a loss of 374 billion Norwegian crowns (\$34 billion) in the third quarter, compared to the first half of the year.

Results are still 0.17 percentage points higher in return than the Fund's benchmark index. The fund last reported a quarterly loss a year ago. This comes at a time when the market remains burdened by long-term concerns about the broader economic environment.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

## أكبر صندوق ثروة سيادي في العالم يخسر 34 مليار دولار بالربع الثالث

كشف صندوق الثروة السيادي النرويجي، البالغ حجمه 1.4 تريليون دولار والأكبر في العالم، عن خسائر بنسبة 2.1 في المئة في الربع الثالث، مع انخفاض قيمة جميع فئات الأصول.

وسجل الصندوق المعروف بـ"صندوق التقاعد الحكومي العالمي" خسارة قدرها 374 مليار كرونة نرويجية (34 مليار دولار) في الربع الثالث، مقارنة بالنصف الأول من العام.

ولا تزال النتائج أعلى بنسبة 0.17 نقطة مئوية في العائد مقارنة بالمؤشر القياسي للصندوق. وأعلن الصندوق آخر مرة عن خسارة ربع سنوية قبل عام واحد. ويأتي ذلك في وقت لا تزال فيه السوق مثقلة بالمخاوف طويلة المدى بشأن البيئة الاقتصادية الأوسع.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

